
RG. 0012.3.2.2022

Protokół Nr 30 / 22
posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 

 z dnia 25 marca 2022 r. 

W posiedzeniu  udział  wzięło  4  członków komisji  (Lista  obecności  w załączeniu),  Wójt
Gminy – J. Gołubowski, Sekretarz Gminy – J. Chomczuk, B. Masalska – Skarbnik Gminy, oraz
sołtysi gminy Narewka w osobach: P. Trusiewicz - sołtys sołectwa Mikłaszewo, sołtys sołectwa
Narewka - E. Kabać, sołtys sołectwa Janowo – B. Bielawska, przedstawiciel GSW „Łozowe” P.
Stocki. Przewodnicząca Komisji I. Maksymiuk, powitała obecnych i przedstawiła porządek obrad
posiedzenia,  do  którego  nie  wniesiono  uwag.  Komisja  jednogłośnie  przyjęła  zaproponowany
porządek obrad (4 głosy „za”), przedstawiający się następująco: 

1. Informacja o działalności GSW „ Łozowe” w 2021 r. i zamierzenia na rok 2022. 

2. Sprawozdanie z działalności komisji w 2021 r. i inne sprawozdania. 

3. Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Narewka. 

4. Rozstrzygnięcie o wyodrębnieniu środków finansowych na fundusz sołecki. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał na XXXVII sesję Rady Gminy. 

6. Wolne wnioski. 

Do punktu 1-go. Informacja o działalności GSW „ Łozowe” w 2021 r. i zamierzenia na
rok 2022. 

Przedstawiciel GSW „Łozowe” P. Stocki zabierając głos wyjaśnił, że działalność spółki jest
zawieszona. Wyjaśnił, że nikt nie wykonuje prac w spółce, nikt nie zgłasza jakiegokolwiek zapo-
trzebowania. Jednocześnie podkreślił, że złożył rezygnację, która nie została przyjęta przez zarząd,
ponieważ do chwili obecnej nie odbyło się posiedzenie zarządu. Następnie odniósł się do składek
wyjaśniając, że są to niskie  kwoty  nie wystarczające na zbilansowanie kosztów. Poinformował, że
nie są wysyłane nakazy płatnicze dotyczące składek, brak jest również ściągalności. Podejmowano
dyskusję w temacie utrzymywania urządzeń melioracyjnych, a także środków finansowych z tym
związanych. P. Stocki wyjaśnił, że brak jest dokładnych danych wskazujących obszary zmelioryzo-
wane. Poddał  w wątpliwość zasadność funkcjonowania spółki wodnej. W toku dyskusji P. Stocki
wyjaśnił, że samorząd rolniczy wnioskował o zmianę przepisów w tym zakresie. 

W tym miejscu udzielono głosu sołtysom w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 

W pierwszej kolejności głos zabrał sołtys Mikłaszewa P. Trusiewicz, który wyjaśnił, że soł-
tysi są za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego. Zaapelował o przyjęcie funduszu sołeckiego na
2023 rok, wyjaśniając, że sołtysi są zaangażowani w jego realizację, uważają, że to dobry pomysł
mający na celu aktywizację lokalnej społeczności. E. Kabać sołtys Narewki wyjaśniła, że każde so-
łectwo. Koło Gospodyń ma swoje miejsce, natomiast KGW „Łuczyna” takiego miejsca nie posiada.
Sołtysi wyjaśnili, że chcieliby zaangażować mieszkańców do wspólnego działania, do umożliwienia



mieszkańcom realizacji pomysłów. Pani B. Bielawska podkreśliła, że w ramach funduszu sołeckie-
go mogłyby zostać wybudowane wiaty ogniskowe, powstało by ogrzewanie świetlic. E. Kabać za-
apelowała, aby przychylić się do wniosku sołtysów w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego.
P. Trusiewicz podkreślił,  że intencją sołtysów jest możliwość realizacji pomysłów mieszkańców,
podejmowania działania, zaangażowania. Sołtysi zaapelowali o wprowadzenie zmian i wyodrębnie-
nie funduszu sołeckiego na rok 2023. 

Do punktu 2-go. Sprawozdanie z działalności komisji w 2021 r. i inne sprawozdania. 

Członkowie Komisji przyjęli przedstawione sprawozdanie z działalności komisji Rolnictwa i
Rozwoju Gospodarczego, a także zapoznali się ze sprawozdaniami innych Komisji za 2021 rok i
nie wnieśli uwag. Jednocześnie zapoznali się z przedstawionymi sprawozdaniami tj. z działalności
Gminnej Komisji Rozwiązywania i Przeciwdziałania w 2021 r. w Narewce, z działalności Gminne-
go Ośrodka Pomocy Społecznej w 2021 roku, z działalności Gminnego Ośrodka Kultury oraz Sa-
morządowej Biblioteki Publicznej w Narewce, z działalności turystycznej w 2021 r. w Gminie Na-
rewka, a  także działalności  Ośrodka Edukacji  Ekologicznej  w Siemianówce w 2021 roku i  nie
wnieśli uwag. (W załączeniu)

Do  punktu  3-go.  Program  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Narewka. 

Sekretarz  Gminy –  J.  Chomczuk przedstawił  projekt  uchwały w sprawie  wprowadzenia
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
Gminy  Narewka.  Omówił  szczegółowo  projekt  uchwały  i  wyjaśnił,  że  projekt  programu
przedstawiony został do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Hajnówce, Kołu
Łowieckiemu  „Orzeł”  oraz  Ogólnopolskiej  Fundacji  na  Rzecz  Ochrony  Zwierząt  „Zwierz”.
Jednocześnie wyjaśnił, że gmina Narewka bierze udział w Zwierzowej Akcji Kastracja mająca na
celu  zmniejszenie  populacji  bezdomnych  zwierząt  psów  i  kotów,  poprzez  ich  kastrację  i
znakowanie.  Członkowie Komisji przy 4 głosach „za” zaopiniowali  pozytywnie zaproponowany
projekt uchwały. 

Do punktu  4-go.  Rozstrzygnięcie  o  wyodrębnieniu  środków finansowych  na  fundusz  
sołecki. 

Sekretarz  Gminy  –  J.  Chomczuk  przedstawił  członkom  komisji  poszczególne  kwoty
przypadające  w  ramach  funduszu  sołeckiego  na  poszczególne  sołectwa.  Wyjaśnił,  że
zaproponowany  projekt uchwały  stanowi  o  niewyrażeniu  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu
sołeckiego.  Członkowie  Komisji  przy  3  głosach  „za”  i  1  „wstrzymujący  się”  zaopiniowali
pozytywnie zaproponowany projekt uchwały. 

Do punktu 5-go. Rozpatrzenie projektów uchwał na XXXVII sesję Rady Gminy. 

Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc uwag)
n/w projekty uchwał wniesione pod obrady XXXVII sesji w dniu 30 marca 2022 r. (4 głosów „za”)
dotyczące projektów uchwał w sprawie: 

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej;

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Hajnowskiemu;

Przedstawiono  projekty uchwał  i  wyjaśniono,  że  dotyczą  one  inwestycji  drogowych  na
terenie gminy Narewka – budowa chodnika od miejscowości Świnoroje do ściany lasu oraz drugiej
strony tj. do przejazdu kolejowego ul. Kolejowej, a także dofinansowania powiatu hajnowskiego w



sprawie realizacji inwestycji – remontu drogi powiatowej nr 1636B na odcinku Lewkowo – Nowe
–Zabłotczyzna i remontu ul. Lipowej w Siemianówce. Wyjaśniono, że całkowita wartość remontu
szacowana jest na 800 000,00zł, a udzielona pomoc finansowa wynosi 400 000,00 zł. Członkowie
Komisji przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowane projekty uchwał. 

 zmian w budżecie Gminy Narewka na rok 2022; 
 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2022-2030;

Skarbnik Gminy  B.  Masalska  przedstawiła  projekty  uchwał  jw.  Omówiła  szczegółowo
zadania  wynikające  z  przedstawionych  projektów  zgodnie  z  objaśnieniami  zawartymi  w
przedstawionym  projekcie  uchwały.  W tym  miejscu  Wójt  Gminy  omówił  temat  remontu  sali
gimnastycznej  w  SP  w  Narewce,  powstającego  Centrum  Rehabilitacji  w  Narewce  i  zasad
funkcjonowania. Wyjaśnił, w jaki sposób Rehabilitacja będzie funkcjonowała, a także przedstawił
plan  zabiegów  jakie  będą  w  nim wykonywane.  Członkowie  Komisji  przy  3  głosach  „za”  i  1
„wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt uchwały. 

- przekazania petycji według właściwości; 

- w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Narewka na lata 2022-2025;

-uchwalenia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022; 

-ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczej straży 
pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu;

- wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników oraz określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników na wyznaczonym miejscu;

Członkowie Komisji przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt
uchwały. 

– zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Browsk o uznanie lasów za lasy ochronne;

Członkowie Komisji przy 3 głosach „za” i 1 „wstrzymujący się” zaopiniowali pozytywnie
zaproponowany projekt uchwały. 

-  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego  zasobu  Gminy
Narewka.

Członkowie Komisji przy 4 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie zaproponowany projekt
uchwały. 

Dalszych  uwag  nie  zgłaszano  i  jednogłośnie  zaopiniowano  projekty  uchwał  będące
przedmiotem obrad Komisji. (W załączeniu). 

Do punktu 6-go. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach A. Charkiewicz zgłosił  ubytki w drodze Eliaszuki – Nowa Łuka,
podejmowano  dyskusję  w  temacie  drogi  na  Bokowe,  terenu  szkolnego  i  wycinki  drzew.  J.
Ciełuszecki zgłosił naprawę drogi od Lewkowa Nowego do mostu. A. Romańczuk zgłosił ubytek w
drodze do Narewki -  ul. Mickiewicza „na górce”. Podejmowano temat przekraczania prędkości
przez pojazdy, zmiany czasu i w związku z tym ustawień czasu palenia się lamp oświetleniowych.



Podejmowano także temat uchodźców z Ukrainy, powstania żłobka na terenie gminy, a także prac
związanych  z  naprawą  bocianich  gniazd.  Wójt  Gminy  zabierając  głos  przedstawił  pisma
wpływające do gminy tj.  pismo parafii  prawosławnej  w Narewce w sprawie drogi na plebanię,
dotacji dla PSP w Hajnówce, zakupu USG do gabinetu ginekologicznego do ZOZ w Narewce, oraz
pisma w sprawie  sprzedaży Wiąckowa i  Chryzanowa.   Wójt  Gminy wyjaśnił,  ze  uruchomiona
została  procedura  dokonania  wyceny tych nieruchomości  na stan  dzisiejszy,  bez  uwzględnienia
poniesionych nakładów. 

Wobec braku innych spraw posiedzenie Komisji zakończono. 

Protokolant:
Barbara Niewiadomska-Golonko

Przewodnicząca posiedzenia
                      Irena Maksymiuk


